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ČESKÁ LÉKAŘSKÁ SPOLEČNOST J. E. PURKYNĚ 

Společnost pro epidemiologii a mikrobiologii (č. 24) 

 

 

Zápis ze schůze výboru konané 5. 11. 2024 

 

Přítomni: prof. P. Pazdiora, dr. K. Fabiánová, dr. P. Křížová, dr. J. Kynčl, dr. K. Fajfrlík, dr. V. 

Němeček, prof. J. Beneš on-line: dr. H. Zákoucká, doc. R. Maďar 

Omluveni: dr. P. Petráš, prof. R. Chlíbek, dr. J. Vlčková, prof. J. Beran, dr. J. Trmal. 

1. Prof. Pazdiora informoval, že SEM má aktuálně 284 členů, noví členové budou započtení až 

od ledna 2025 po zaplacení členských příspěvků. V roce 2024 bylo přijato do SEM celkem 

14 nových členů MUDr. Zuzana Janáčková, RNDr. Ivo Strnad, Ing. Eva Vondrušková, 

MVDr. Veronika Šefraná, MUDr. Radka Boháčová, MUDr. Lenka Dvořáková, Mgr. Eliška 

Zadrobílková, Ph.D., MUDr. Miroslav Kubiska, MVDr. Aneta Pierzynová, Mgr. Klára 

Jarešová, Mgr. Miloš Chudý, Mgr. Nikol Gottfriedová, Mgr. Petra Macounová a Mgr. 

Kristýna Martínková. 

2. Členové výboru projednali plán akcí na rok 2025, který bude zveřejněn na webu SEM. 

3. Prof. Pazdiora a dr. Fajfrlík připomněli, že součástí SEM je i sekce Parazitologie, která bude 

více zviditelněna na webu SEM. V dohledné době bude mezi členskou základnou SEM 

proveden průzkum zájmu pracovat v Sekci lékařské parazitologie. Sekce v posledních létech 

existovala pouze formálně dle v minulosti nastavených pravidel. Ke členství v této sekci se 

může přihlásit každý člen SEM. Po zjištění zájmu proběhnou volby tříčlenného výboru. 

4. Prof. Pazdiora informoval o letošním KMINE a ocenil organizátory, kteří zvládli uspořádat 

kongres, který byl kvůli povodním přesunut ze září na říjnový termín. Prof. Beneš doplnil, že 

dochází ke změně koncepce, kdy je snaha pořádat spíše velké akce, kde dochází 

k mezioborovému setkávání a je šance získat více sponzorů. 

5. Prof. Pazdiora rozeslal členům výboru návrh dopisu hlavní hygieničce, který po diskuzi na 

minulém výboru připravil dr. Trmal a který byl členy výboru připomínkován. V dopise se 

zdůrazňuje význam odborných akcí pro vzdělávání pracovníků krajských hygienických 

stanic (KHS) a Státního zdravotního ústavu (SZÚ), které je však vzhledem k financím 

významně omezeno. „…Proto Vás žádáme o zvýšení finanční podpory KHS, Hygienické 

stanice hlavního města Prahy a SZÚ na vzdělávání a následně i o působení na ředitele těchto 

zařízení, aby zajišťovali účast pracovníků protiepidemických odborů, resp. oddělení 

infekčních nemocí na odborných akcích zaměřených k problematice epidemiologie a 

styčných oborů….“ 

6. Po jednání výboru byl odeslán hlavní hygieničce projednaný a schválený text, dr. Macková 

promptně potvrdila jeho příjem i snahu žádost podpořit. 

7. Dále byla na výboru projednána bezprecedentní zkušenost s organizátory plánovaného 

prosincového semináře v Lékařském domě na téma Legionely, který byl dlouho očekáván a 

na který se řada odborníků chystala i vzhledem k aktuálnosti dané problematiky. 

Koordinátoři dr. Martínková a dr. Drašar 31. 10. sdělili, že nejsou schopni seminář uspořádat. 

8. Byl připraven náhradní program prosincového semináře a osloveni odborníci, kteří přislíbili 

účast. Seminář s názvem Aktuality v epidemiologii infekčních nemocí bude obsahovat 

zajímavá témata dotýkající se problematiky listerióz, legionely, tetanu, parazitů atd. 

Další jednání výboru SEM se uskuteční v roce 2025.  

Přejeme všem krásné vánoční svátky a lepší nový rok 2025! 

 

MUDr. Kateřina Fabiánová, Ph.D.    prof. MUDr. Petr Pazdiora, CSc. 

vědecký sekretář SEM     předseda SEM  


